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Beslutningsreferat fra Nordjyllands Politis 

kredsrådsmøde den 11. februar 2020 

 

 

 

 

 

 

Deltagere: 

Stabschef Henrik Kjær Thomsen 

Chefpolitiinspektør Karsten Hansen 

 

Borgmester Arne Boelt, Hjørring Kommune 

Borgmester Birgit Hansen, Frederikshavn Kommune 

Borgmester Karsten Nielsen, Læsø Kommune 

Borgmester Mikael Klitgaard, Brønderslev Kommune 

Borgmester Mogens Gade, Jammerbugt Kommune 

Borgmester Mogens Jespersen, Mariagerfjord Kommune 

Borgmester Per Bach Laursen, Vesthimmerlands Kommune 

Borgmester Thomas Kastrup-Larsen, Aalborg Kommune 

 

Under punkt 4 deltog desuden fra Nordjyllands Politi:  

Politikommissær Christian Ladefoged Toftemark Jørgensen 

 

Afbud: 

Borgmester Leon Sebbelin, Rebild Kommune 

Politidirektør Anne Marie Roum Svendsen 

Chefanklager Tina Østergaard  

 

Referent: Juridisk konsulent Mette Høg 

 

Dagsorden: 

1) Godkendelse af dagsorden 

2) Godkendelse af referat fra kredsrådsmødet den 3. december 2019 

3) Kredsrådsberetning 2019 

4) Oplæg om den nordjyske indbrudsindsats 

5) Det aktuelle kriminalitetsbillede 

6) Bordrunde 

7) Eventuelt 

 

Stabschef Henrik Kjær Thomsen bød velkommen. 
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Ad punkt 1) Godkendelse af dagsorden 

 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

Ad punkt 2) Godkendelse af referat fra kredsrådsmødet den 3. december 2019 

 

Referatet blev godkendt. 

 

Ad punkt 3) Kredsrådsberetning 2019 

 

Henrik Kjær Thomsen redegjorde kort for kredsrådsberetningen 

 

Der var ingen særlige bemærkninger til beretningen. 

 

Ad. punkt 4) Oplæg om den nordjyske indbrudsindsats 

 

Henrik Kjær Thomsen indledte med at byde velkommen til politikommissær Christian La-

defoged Toftemark Jørgensen. 

 

Christian Ladefoged Toftemark Jørgensen oplyste, at han er daglig leder af indbrud-

sindsatsen i Nordjylland. 

 

Han oplyste, at indsatsen mod indbrud i Nordjylland er intensiveret, og antallet af indbrud i 

Nordjylland i privat beboelse er faldet med næsten 30 procent i 2019. 

 

Han redegjorde nærmere for indsatsen, hvor fokus er på opklaring, strafferetlige forfølgning 

og forebyggelse. 

 

I Nordjylland er der nedsat en indbrudsgruppe, der fysisk er placeret i Nord (Brønderslev), 

Aalborg og Syd (Hobro). Gruppen kører i hele kredsen og assisteres af de øvrige afdelinger i 

politiet, herunder blandt andet af færdsels-, hunde-, analyse- og forebyggelsesafdelingen. 

Endvidere kan de mobile politistationer sættes ind, hvis et område er særligt ramt af ind-

brud. 

 

Han understregede vigtigheden af den forebyggende indsats, hvor politiet blandt andet er 

meget opsøgende overfor potentielle gerningsmænd både for at overvåge og i øvrigt iværk-

sætte forebyggende tiltag. Formålet er, at potentielle gerningsmændene ved, at politiet hol-

der øje med dem, og at der er alternativer til den kriminelle løbebane. 

 

Han pointerede endvidere, at det er væsentligt at gøre det besværligt for de kriminelle at 

begå indbrud, hvor blandt andet ”Nabohjælp” er et rigtig godt redskab. 

 

Han redegjorde for flere udfordringer i indbrudsindsatsten, herunder at det er afgørende at 

kunne følge med den teknologisk udvikling, idet de kriminelles modus hele tiden udvikler 

sig. 

 

Han roste borgernes indsats i flere sager om indbrud. 

 

Han oplyste også, at politiet i forbindelse med en indbrudsbølge i Hjørring i november 2019 

blandt andet bad pressen om hjælp. Politiet fik i den forbindelse flere brugbare tips fra bor-

gerne, der ledte til opklaring af flere komplekse indbrudssager med omrejsende kriminelle. 

 

Der fandt en kort drøftelse sted vedrørende indbrudsindsatsen. 
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Birgit Hansen nævnte, at det er vigtigt, at kommunikationen med borgeren ikke efterlader 

det indtryk, at politiet blot henlægger indbrudssagerne uden at foretage sig videre. 

 

Karsten Hansen bemærkede, at det er en central pointe. 

 

Han orienterede endvidere om at efter sidste kredsrådsmødes drøftelser, har Nordjyllands 

Politi meldt denne pointe tilbage centralt til brug for evaluering af standardkoncepterne til 

borgerne i indbrudssager. 

 

Han supplerede med, at underretning om indbrudssagens behandling til borgeren bør, af 

hensyn til borgeren, være hurtig og effektiv. Det er samtidig vigtigt at få kommunikeret 

klart til borgeren, at politiets generelle intensive indbrudsindsats fortsætter, og at en ind-

brudssag kan genoptages, hvis der kommer nye spor eller andre nye væsentlige oplysnin-

ger. 

 

Ad punkt 5) Det aktuelle kriminalitetsbillede 

 

Karsten Hansen gennemgik de centrale dele af nøgletalsrapporten og oplyste blandt an-

det, at straffelovsanmeldelser faldt med 13,7 % i 2019, hvilket er meget positivt. 

 

Han henviste endvidere til, at der var et fald på næsten 30 % i indbrud privat beboelse i 

2019. Kredsen har dog stadig udfordringer med indbrud i fritidshus og erhvervsejendomme, 

ligesom Hjørring og Frederikshavn Kommune har haft flere indbrud end resten af kommu-

nerne i kredsen. Den intensive indbrudsindsats fortsætter derfor. 

 

Der fandt en generel drøftelse sted, herunder blev en svage stigning i voldsanmeldelser i 

2019 særligt bemærket. 

 

Karsten Hansen oplyste om voldsanmeldelser, at der kan være udsving i den enkelte 

kommune, og der derfor holdes ekstra skarpt øje med voldssagerne, idet det er væsentligt 

at kende årsagen.  

 

Han nævnte, at udsving i anmeldelser i nogle tilfælde skyldes arbejdsrelateret anmeldelser 

fra institutioner i kredsen, hvor politiet har været i dialog med institutionerne om forebyg-

gelse m.v. 

 

Han redegjorde afslutningsvist kort for responstiderne, der er forsat er tilfredsstillende. Den 

samlede responstid i 2019 var på 9,55 minutter på 1228 responstidssager, hvilket er en lille 

stigning i forhold til 2018, hvor responstiden var på 9,38 minutter. 

 

Ad punkt 6) Bordrunde 

 

Mogens Gade oplyste, at han glæder sig til det nye samarbejde med den nye lokalstations-

leder. 

 

Han bemærkede, at det er positivt, at det går den rigtige vej med responstiderne, hvor der 

en større udligning i responstiderne mellem kommunerne.  

 

Arne Boelt tilkendegav, at han kunne tilslutte sig dette, idet han supplerede med, at det er 

meget vigtigt for borgerne, at politiet hurtigt kan være til stede. 

 

Mogens Jespersen oplyste, at kommunen har et godt samarbejde med politiet. 
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Per Bach Laursen oplyste, at en yderligere udligning af responstiderne er vigtig. 

 

Han oplyste endvidere, at det har en god præventiv effekt, når politiet er til stede på lokal-

stationen i f.eks. Kaas. 

 

Birgit Hansen oplyste, at det skaber tryghed, når politiet er stede. Hun roste politiet for at 

være mere synlig i kommunen. 

 

Michael Klitgaard bemærkede, at det er godt at italesætte, at politiet er til stede på de 

lokale politistationer. 

 

Thomas Kastrup Larsen oplyste, at kommunen oplever et godt samarbejde med politiet. 

 

Ad. punkt 7) Eventuelt 

 

Karsten Hansen orientrede kort om status efter de skærpede regler om forbud til dømte 

seksualforbrydere blev vedtaget.  

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


